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FOR HØJE MEDICINUDGIFTER I REGION SJÆLLAND  
Af Bodil Steenberger, Regionsrepræsentant, Ennhedslisten  
 
 
Enhedslisten er ikke med i budgetaftalen for 2016. En af grundene er, at aftalen er alt for ambitiøs om 
at nedslide personalet og altfor uambitiøst om at nedsætte medicinalselskabernes profit. Det kunne vi 
lave om på ved at samarbejde i Norden om at få en meget stor storkøbsrabat. Det gør de allerede i 
Norge.Måske lysner det i nord på det punkt, for der er røster i Folketinget, som måske tager fat på den 
sag.Regionerne alene kan ikke lave den slags aftaler. I den sammenhæng skal siges om vores 
repræsentant i Amgros, som er regionernes fælles indkøbscentral.Han er fra Dansk Folkeparti og siger 
gentagne gange, at vi endelig ikke skal støde medicinalindustrien - kasketforvirring eller bare DFs 
velkendte borgerlige økonomipolitik?  
 
Den almindelige medicin på sygehusene indkøbes sikkert til fornuftige priser. Men når patienten skal 
have recepten fornyet uden for sygehuset, sker det efter Apotekerloven m.fl., og der er ingen 
storkøbsfordel. Det er regionens penge som bruges begge steder - og selvfølgelig også patientens penge 
efter ret uigennemskuelige tilskudsregler. Var der nogen der sagde et hus i splid med sig selv? Sådan 
noget inviterer til kassetænkning i stedet for helhedsløsninger, og giver også stor forvirring og utryghed 
hos patienten, fordi pillerne skifter navn og udseende afhængig af dagens markedssituation. Ligesom 
benzinpriserne.  
Det værste er, at hver enkel patient og hver enkel læge hele tiden skal tænke i penge. Det er ikke lige 
det man er patient og læge for.  
Så der er meget at tage fat på for den nys indførte Medicin-Task-Force i regionen. Den nyskabelse 
støtter vi i Enhedslisten, selvom Taskforcen nok kun kommer med lappeløsninger. Landspolitisk vil det 
give meget mere med stigning i selskabsskat og forhindring af skattely.  
 


